



中国工程院系列杂志

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

中华灾害救援医学®

ZHONGHUA ZAIHAI JIUYUAN YIXUE

2017年12月 第5卷 第12期 月刊(卷终)

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Volume 5 Number 12
December 2017

中国期刊网数据库 (CNKI)

全文收录期刊

万方数据库全文收录期刊

中文科技期刊全文数据库

(维普) 全文收录期刊

中国生物医学文献数据库

ISSN 2095-6274



9 772095 627172



主管单位：中国人民武装警察部队后勤部

主办单位：中国人民武装警察部队总医院

万方数据

中华灾害救援医学

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

月刊 2013年12月创刊 第5卷 第12期 2017年12月出版

主 管

中国人民武装警察部队后勤部

主 办

中国人民武装警察部队总医院

主 编 郑静晨

编 辑 中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

E-mail: cjdm2013@sina.com

网址: www.cjdm.com.cn

编辑部主任 彭碧波

出 版 人民武警出版社

印 刷 廊坊市安次区团结印刷有限公司

国外发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: M9115

邮 购

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

定 价

每期: 15元 全年: 180元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

版权归中华灾害救援医学编辑部所有

本刊刊出的文章除特别声明外, 不代表主办单位和本刊编委会的观点。本刊所有文字、图片未经许可, 不得加印、盗版, 不得用于商业用途, 违者将追究其法律责任。本刊如有印刷质量问题, 请与本刊编辑部联系调换。

目 次

论 著

抗洪救灾期间官兵头痛发生情况及紧张型头痛影响因素分析····· 661

王晓辉, 郑金光, 程新辉, 彭卫平

福建省紧急医学救援队护理队员灾害护理能力的现况调查····· 666

石 岚, 何进椅, 简钢仁, 喻海燕, 黄平辉, 金 爽

一种急性肝损伤再生修复模型的建立····· 671

王朝阳, 朱美意, 张宏伟, 欧阳军

院前无线12导联心电图传输对急性ST段抬高型

心肌梗死患者治疗的影响····· 677

陈志刚, 吴 敏, 邱 晨, 潘 鑫, 何 斌, 纪学颖

索拉非尼与阿帕替尼对人肝癌SMMC-7721细胞的抑制作用比较····· 681

王 一, 李锦毅

2007—2016年小儿烧伤住院患者感染病原菌分布及耐药性分析····· 685

张 磊, 付 辉, 董肇杨, 彭 媛, 李 灿

CEA、CA19-9水平变化在乳腺癌早期诊断及治疗中的临床价值····· 690

黄秋菊, 青 春, 杜镇鸿

颈前路椎间盘切除和融合术对慢性椎间盘源性颈痛的疗效····· 694

吴 兵, 彭宝淦, 何 鑫

核磁共振弹性成像技术在肝纤维化诊断中的应用价值····· 698

于晓娟

综合护理干预在骨科无菌手术患者中的应用效果····· 702

高 艳, 骆飞映, 叶根群, 刘旺华, 吴根妮

专题论述

从茂县山体垮塌医疗救援过程反思应急医疗救援体系建设····· 705

吴 凡, 谭映军, 许 贵, 赵 靖

第十三届全国运动会卫勤保障工作的反思····· 708

李红涛, 严子平, 董 铮, 王得顺, 王晓东, 王志国, 辛全明

多发伤急诊救治的一体化模式探讨.....	712
张宜杰, 吴英夏, 申梓玄, 赵 伟	

临床医学经验

环节管理对提高心脏骤停患者院前复苏成功率的影响.....	716
吴明顺, 常黎明, 陈金祥, 东新宇, 丛 霞	

读者·作者·编者

《中华灾害救援医学》2017 年度审稿专家名单.....	665
《中华灾害救援医学》杂志征订启事	680
《中华灾害救援医学》杂志征稿启事.....	689
《中华灾害救援医学》杂志 2017 年总索引.....	718

环球救援资讯

2017 公共安全科学技术学会学术年会在京成功举办.....	封 2
两伊边境里氏 7.3 级地震.....	封 3
2017 中国中毒救治宜昌论坛暨第九届全国中毒及危重症救治学术研讨会圆满落幕	封底

执行责任编辑及编审组成员 赵中辛 邹圣强 王锦波 王志翔 陈大方 邬小军 姚 玲
 本期责任编辑 安丽娜 付 辉
 本期责任校对 宋 昕 卢 宇
 英文责任审校 Trevor Glass(英)
 本期责任排版 孙秀明

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Monthly Established in December 2013 Vol.5 No.12 December, 2017

Supervising Institute

Logistics Department of Chinese People's
Armed Police Force (PAP)

Sponsor

General Hospital of PAP, Beijing

Editor-in-Chief

ZHENG Jingchen

Editing and Order

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine
69 Yongding Road, Haidian District,
Beijing 100039, P.R. China
Tel: 0086-10-57976951
Fax: 0086-10-57976103
E-mail: cjd2013@sina.com
www.cjdm.com.cn

Director of Editorial Department

PENG Bibo

Publishing

Publishing House of PAP

Printing

United Printing Company Limited in Anci
District of Langfang City

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P.O.Box 399, Beijing, China

Code NO. M9115

Price

¥15.00

Periodical Registration

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

Copyright by Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of the Logistics Department of PAP or the General Hospital of PAP, unless this is clearly specified. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or without permission. If found to be in contravention, he or she shall be investigated and dealt with according to the law.

CONTENTS IN BRIEF

ORIGINAL ARTICLES

- Analysis of the incidence of headache and the influencing factors of tension-type headache in police officers and soldiers during flood rescue**..... 661
WANG Xiaohui, ZHENG Jinguang, CHENG Xinhui, PENG Weiping
- Survey on status quo of disaster nursing competencies in Fujian provincial emergency medical rescue team**..... 666
SHI Lan, HE Jinyi, JIAN Gangren, YU Haiyan, HUANG Pinghui, JIN Shuang
- A model for repair regeneration and of acute liver injury** 671
WANG Chaoyang, ZHU Meiyi, ZHANG Hongwei, OUYANG Jun
- Effect of pre-hospital 12-lead electrocardiogram information transmission on acute ST-elevation myocardial infarction patients**..... 677
CHEN Zhigang, WU Min, QIU Chen, PAN Xin, HE Bin, JI Xueying
- Comparison of sorafenib versus apatinib inhibitory effects on SMMC-7721 cells**..... 681
WANG Yi, LI Jinyi
- Distribution and drug resistance analysis of pathogenic bacteria in hospitalized suffering from burns from 2007 to 2016** 685
ZHANG Lei, FU Hui, DONG Zhaoyang, PENG Yuan, LI Can
- Values of CEA and CA19-9 in early diagnosis and treatment of breast neoplasms**..... 690
HUANG Qiuju, QING Chun, DU Zhenhong
- Analysis of the curative effect of anterior cervical discectomy and fusion for chronic cervical discogenic pain**..... 694
WU Bing, PENG Baogan, HE Xin
- The value of magnetic resonance elastography in the diagnosis of hepatic fibrosis**..... 698
YU Xiaojuan
- Analysis on the effect of comprehensive nursing intervention on patients following orthopedic aseptic surgery**..... 702
GAO Yan, LUO Feiyang, YE Genqun, LIU Wanghua, WU Genni.

MONOGRAPH

- Reflection on construction of emergency medical rescue system from Maoxian mountain collapse medical rescue** 705
WU Fan, TAN Yingjun, XU Ben, ZHAO Jing
- The reflection of medical support for the 13th National Games of the People's Republic of China**..... 708
LI Hongtao, YAN Ziping, DONG Zheng, WANG Deshun, WANG Xiaodong, WANG Zhiguo, XIN Quanming
- Discussion on a multidisciplinary integration mode of emergency treatment in multiple trauma**..... 712
ZHANG Yijie, WU Yingxia, SHEN Zixuan, ZHAO Wei

CLINICAL EXPERIENCE

- Influence of links management on the enhancement of pre-hospital resuscitation on cardiac arrest patients**..... 716
WU Mingshun, CHANG Liming, CHEN Jinxiang, DONG Xinyu, CONG Xia

READERS, AUTHORS AND EDITORS 665,680,689,718

REPORT ON GLOBAL RESCUE

- 2017 International Conference of Public Safety Science and Technology Holds in Beijing**..... cover II
- Magnitude 7.3 Earthquake Hits the Iraq-Iran Border** cover III
- 2017 Yichang Forum for Poisoning Treatment and 9th National Poisoning and Emergency Treatment Academic Symposium Successfully Concludes** cover IV

Executive members of editorial committee and reviewing group

ZHAO Zhongxin ZOU Shengqiang WANG Jinbo WANG Zhixiang CHEN Dafang WU Xiaojun YAO Ling

Responsible editor *AN Li'na FU Hui*

Responsible proof-reader *SONG Xin LU Yu*

Responsible examiner for English *Trevor Glass (UK)*

Computer typesetter *SUN Xiuming*